
AAKKOSET JA ÄÄNTÄMINEN

iso pieni nimi ääntyy
Α α alfa a
Ε ε epsilo e
Η η ita i
Ι ι jota i
Υ υ ipsilo i
Ο ο omikro o
Ω ω/ϖ omega o

Β β vita v
Γ γ gama a,o,u tai konson. edellä g (e, i edellä j)
∆ δ delta this

Ζ ζ zita soinnillinen s
Θ ϑ/θ thita thing

Κ κ kapa k
Λ λ lamda l
Μ µ mi m
Ν ν ni n
Ξ ξ ksi ks
Π π pi p
Ρ ρ ro r
Σ σ/ς sigma s
Τ τ taf t
Φ ϕ/φ fi f
Χ χ hi kuten saksan ich

Ψ ψ psi ps



Vokaaliyhtymät

Vokaaliyhtymä ääntyy Esim.

ΑΙ αι e ΠΕΙΡΑΙΑΣ (Pireas)
ΕΙ ει i ΚΑΦΕΝΕΙΟΝ (kafenion)
ΟΙ οι i ΣΤΑΘΜΟΙ (stasmi)
ΟΥ ου u ΜΟΥΣΕΙΟΝ (museion)

Huom. nykykreikassa (dimotikí) loppu -N jätetään pois

ΑΥ αυ av / af
ΕΥ ευ ev / ef

av, ev kun seuraa vokaali tai soinnillinen konsonantti: γ, β, δ, µπ,ντ, γκ, ζ, λ, µ, ν, ρ
af, ef kun seuraa soinniton konsonantti: θ, κ, ξ, π, σ, τ, χ , φ  

Konsonanttiyhtymät

Konsonanttiyht. Ääntyy
µπανανα

ΜΠ µπ λαµπα
ντοµατα

ΝΤ ντ Συνταγµα
ντους

ΓΓ γγ Αγγλος

ΓΚ γκ σιγκινηση
γκαραζ

ΓΧ γχ συγχρονος

sanan alussa b           
sanan keskellä mb

sanan alussa d
sanan keskellä nd

vastaa suomen ng - 
äännettä

sanan alussa g
sanan keskellä ng-g

ääntyy ng-ch

Aksentin paikasta: 
Jos jokin edellä mainituista vokaaliyhtymistä esiintyy sanan painollisella tavulla, merkitään aksentti 
jälkimmäisen vokaalin päälle: úzo, jinéka

Jos aksentti on merkitty edellisen vokaalin päälle, lausutaan vokaalit erillisinä: rolói, tsái
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